
Protokół Nr XXXIX / 2017

z XXXIX Sesji Rady Powiatu Niżańskiego, która odbyła się dnia
14 lipca 2017 r. w auli Liceum Ogólnokształcącego w Nisku,

Plac Wolności 3

            Na  ogólną  liczbę  19  radnych  w  Sesji  uczestniczyło  15  (lista  obecności
wraz z usprawiedliwieniami stanowi załącznik Nr 1 do protokołu).
Ponadto w obradach Sesji uczestniczyli zaproszeni goście  (listy obecności stanowią
załącznik Nr 2 do protokołu).

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad Sesji Rady Powiatu Niżańskiego.
2. Przyjęcie protokołu z XXXVIII Sesji Rady Powiatu Niżańskiego.
3. Sprawozdanie  Przewodniczącego  Zarządu  o  pracach  Zarządu  w  okresie

międzysesyjnym.
4. Zapoznanie  się  z  informacją  Komendanta  Powiatowego  Policji  w  Nisku

dotyczącą  przestępczości  i  demoralizacji  nieletnich  na  terenie  powiatu
niżańskiego za 2016 r.

5. Przedyskutowanie  projektu  i  podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Niżańskiego
zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  programu  współpracy  Powiatu  Niżańskiego
z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  podmiotami  prowadzącymi  działalność
pożytku publicznego na 2017 rok.     

6. Przedyskutowanie  projektu  i  podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Niżańskiego
w sprawie przystąpienia  do realizacji  projektu „Razem bezpieczniej  na terenie
powiatu niżańskiego” złożonego w ramach „Programu ograniczania przestępczości
i aspołecznych zachowań Razem Bezpieczniej im. Władysława Stasiaka na lata
2016 i 2017”.            

7. Przedyskutowanie  projektu  i  podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Niżańskiego
w  sprawie  przystąpienia  do  realizacji  operacji  pn.  „Promocja  produktów
tradycyjnych  Powiatu  Niżańskiego”  realizowanej  w  ramach  Planu  Działania
Krajowej Sieci Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 Plan Operacyjny na lata
2016-2017.

8. Przedyskutowanie  projektu  i  podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Niżańskiego
w sprawie przystąpienia do realizacji projektu w ramach Projektu Lokalne Ośrodki
Wiedzy  i  Edukacji  na  rzecz  aktywizacji  osób  dorosłych  w ramach  Programu
Operacyjnego  Wiedza  Edukacja  Rozwój  2014-2020  współfinansowanego  ze
środków Europejskiego Funduszu Społecznego.                    

9. Przedyskutowanie  projektu  i  podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Niżańskiego
w sprawie zmian w budżecie Powiatu Niżańskiego.

10. Interpelacje i zapytania radnych.
11. Odpowiedzi na zapytania zgłoszone na poprzedniej Sesji.
12. Wolne wnioski i informacje.
13. Zamknięcie obrad Sesji. 
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Ad. 1

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Niżańskiego  Janusz  Nawrocki o  godz.  15  30

dokonał otwarcia obrad XXXIX Sesji Rady Powiatu Niżańskiego. Na podstawie listy
obecności  stwierdził,  że  w  obradach  Sesji  uczestniczy  15  radnych,  wobec  czego
obrady  są  prawomocne.  Przywitał  przybyłych  radnych,  zaproszonych  gości,
kierowników  jednostek  organizacyjnych  powiatu,  służb,  inspekcji  i  straży,
naczelników  wydziałów  oraz  pracowników  Starostwa  Powiatowego  w  Nisku
(wg  list  obecności). Radni  otrzymali  stosowne  zawiadomienie  o  Sesji  zawierające
porządek obrad  (stanowi załącznik Nr 3 do protokołu) wraz z materiałami na Sesję.
Czy są uwagi bądź propozycje zmian w porządku obrad? 

Starosta Niżański Robert Bednarz – zgłasza wniosek o poszerzenie porządku obrad
XXXIX Sesji Rady Powiatu poprzez dodanie po pkt 8 punktu 9 w brzmieniu:

„pkt  9.  Przedyskutowanie  projektu  i  podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Niżańskiego
w sprawie pokrycia straty netto Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki
Zdrowotnej w Nisku za rok 2016”. 

Dotychczasowe punkty porządku obrad od Nr 9 do Nr 13 otrzymują wówczas numery
odpowiednio od 10 do 14.
 
Radny Sławomir Czwal  - co jest powodem wprowadzenia do porządku obrad tego
punktu pokrycia straty? Ostatnio na sesji  czy komisji Pan Wicestarosta wspominał,
że być może będzie to na przyszyły rok, jeśli chodzi o pokrycie straty?

Starosta  Niżański  Robert  Bednarz –  Pan Dyrektor  zwrócił  się  z  takim pismem.
Uznaliśmy, że z uwagi na fakt, iż prawdopodobnie w okresie wakacyjnym nie będzie
sesji,  nie  będzie  sesji  wcześniej  niż  we  wrześniu,  z  uwagi  na  sytuację  finansową
w  Szpitalu  Powiatowym  warto  do  tego  wniosku  przychylić  się  pozytywnie
i wprowadzić ten punkt w porządek obrad Sesji Rady Powiatu Niżańskiego. 

Radny  Gabriel  Waliłko  -  jest  to  niezrozumiałe,  jeżeli  na  Sesji  Rady  Powiatu
18 maja br, Pani Skarbnik podaje kwotę, dokładnie jak w tej uchwale, że będzie takie
zobowiązanie. Mamy lipiec i rzuca się projekt uchwały tuż przed sesją i nie możemy
się przygotować. To powinno być wcześniej, siedem dni temu dostaliśmy materiały,
więc to powinno być skierowane. Pytanie kiedy był ostatni Zarząd i kiedy skierował to
na sesję? Kiedy był Zarząd? 

Starosta  Niżański  Robert  Bednarz  –  złożyłem  wniosek  formalny  o  poszerzenie
porządku obrad. To nie jest punkt do dyskusji. 

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Niżańskiego  Janusz  Nawrocki –  rozumiem
zastrzeżenia, każdy może zgłosić. Samo procedowanie i później uchwalenie, albo za
albo przeciw, i dyskusja nad tym punktem, to jest sprawa już dalsza. W tej chwili była
wątpliwość dlaczego w takim trybie,  dlaczego w ten sposób, tutaj  radny to zgłosił

22



i  prawdopodobnie  przy  głosowaniu  o  rozszerzenie  porządku obrad weźmie to  pod
uwagę, on jak i inni, którzy podzielają jego zdanie.  Następnie Przewodniczący Rady
Powiatu Niżańskiego Pan Janusz Nawrocki – zgłosił wniosek o poszerzenie porządku
obrad XXXIX Sesji Rady Powiatu poprzez dodanie po pkt 10 poszerzonego porządku
obrad punktu 11 w brzmieniu:

„pkt 11.  Przedyskutowanie projektu i  podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego
w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych
w Nisku”

Dotychczasowe punkty porządku obrad od Nr 10 do Nr 14 otrzymują wówczas numery
odpowiednio od 11 do 15.

Radny Gabriel Waliłko – jest propozycja Pana Przewodniczącego o zmianę porządku
obrad poprzez rozpatrzenie skargi. W materiałach, które otrzymaliśmy zostało do Pana
skierowane  pismo  przez  Starostę  Niżańskiego,  w  jakim  dniu?  -  14  czerwca.
Z tego, tak wygląda. Moje pytanie, dlaczego tej skargi nie dostaliśmy w materiałach?
Czy Pan zapomniał, że dzisiaj jest sesja? To po pierwsze. Był zwyczaj, że zawsze jak
się rozpatrywało skargę, to był inicjator tej skargi. Pytanie czy był powiadomiony Pan
Mazurek, bo jest tym, który pisze tę skargę? Czy był zaproszony na dzisiejszą sesję?
Jeżeli nie był, to mam wniosek o rozpatrzenie skargi na następnej sesji.

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – badałem tę sprawę,
był  powiadomiony  i  otrzymał  przesyłkę  dwa  dni  temu  (awizo).  Miał  dwa  dni  na
przyjęcie tej przesyłki. 

Radny Gabriel Waliłko – jest w sanatorium. 

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Niżańskiego  Janusz  Nawrocki  – obowiązek
doręczenia  został  dopełniony.  Wypełnił  dobry  obowiązek  obywatelski  i  musiał
pojechać do sanatorium. 

Nie zgłoszono innych uwag do porządku obrad.

Rada  Powiatu  Niżańskiego  w głosowaniu  jawnym,  12  głosami  „za”,  2  głosami
„przeciw”  i  1  „wstrzymującym  się”  przyjęła  porządek  obrad  wraz  ze  zmianą
polegającą na dodaniu po pkt 8 punktu 9 w brzmieniu:

„pkt 9.  Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego
w  sprawie  pokrycia  straty  netto  Samodzielnego  Publicznego  Zespołu  Zakładów
Opieki Zdrowotnej w Nisku za rok 2016” 
i 
na dodaniu po pkt 10 poszerzonego porządku obrad punktu 11 w brzmieniu:

„pkt 11. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego
w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych
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w Nisku”.

Dotychczasowe  punkty  porządku  obrad  od  Nr  10  do  Nr  14  otrzymują numery
odpowiednio od 11 do 15.

Ad. 2

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – protokół wyłożony
był  do  wglądu  w  Biurze  Rady  –  czy  radni  mają  uwagi  do  protokołu
z XXXVIII Sesji Rady Powiatu Niżańskiego?

Radni nie zgłosili uwag do protokołu z XXXVIII Sesji Rady Powiatu Niżańskiego,
w związku z czym Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego stwierdził, że protokół
został przyjęty.

Ad. 3

Starosta  Niżański  Robert  Bednarz  -  przedstawił  sprawozdanie  z  prac  Zarządu
w okresie międzysesyjnym (stanowi załącznik Nr 4 do protokołu).

Radny Sławomir Czwal –  mam pytanie odnośnie komisji konkursowych w szkołach.
Czy Zarząd przedstawił swoje osoby, które będą zasiadały w komisjach? 

Starosta  Niżański  Robert  Bednarz  –  jeżeli  chodzi  o  komisję  konkursową  w  celu
wyłonienia  kandydata  na  stanowisko  dyrektora  w  Poradni  Psychologiczno  -
Pedagogicznej – skład: Adam Mach, Mirosława Daśko, Anna Orzoł są to przedstawiciele
organu prowadzącego. Podobnie jest w przypadku dyrektora Liceum Ogólnokształcącego
w Nisku : Adam Mach, Mirosława Daśko, Anna Orzoł i tak samo w przypadku dyrektora
Specjalnego Ośrodka Szkolno - Wychowawczego w Rudniku nad Sanem.

Radni nie zgłosili innych uwag i zapytań do przedstawionego sprawozdania.

Ad. 4

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – radni w materiałach
na  dzisiejszą  Sesję  otrzymali  informację  Komendanta  Powiatowego  Policji  w  Nisku
dotyczącą przestępczości i  demoralizacji  nieletnich na terenie powiatu niżańskiego za
2016 r. 

Naczelnik Wydziału Prewencji  i  Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji
w  Nisku Jarosław  Zych  przedstawił  informację  Komendanta  Powiatowego  Policji
w  Nisku  dotyczącą  przestępczości  i  demoralizacji  nieletnich  na  terenie  powiatu
niżańskiego  za  2016  r.  (Załącznik  Nr  5  do  protokołu).  Poinformował,  że  w  całym
powiecie stwierdzono 760 przestępstw. Z tego, jeżeli chodzi o nieletnich, to sprawcami
tych przestępstw czynów karalnych był 9 nieletnich, a mieliśmy 8 czynów z tego 7 to
przestępstwa  kryminalne,  i  jedno  przestępstwo  przeciw  ustawie  o  przeciwdziałaniu
narkomani. Jeżeli chodzi o podział terytorialny, skąd pochodzą podejrzani, to 5 osób jest
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z  Gminy  Nisko,  3  osoby  Ulanów  i  1  osoba  jest  z  Jeżowego.  Nie  odnotowaliśmy
prowadzenia  pojazdów  w  stanie  nietrzeźwości  przez  osoby  nieletnie.  Jeżeli  chodzi
o objawy demoralizacji - w to wchodzą różne wykroczenia, które nie są ujęte w katalogu,
ponieważ nie są to czyny karalne, oraz wszystkie czyny nieletnich poniżej 13 roku życia,
plus ucieczki i alkohol. Nie wystąpiły ucieczki z Domu Dziecka w Rudniku nad Sanem.
Stwierdzono 1 ucieczkę z domu rodzinnego. Odnotowano 8 nieletnich pod wpływem
alkoholu.  Za  każdym  razem  jeżeli  ujawniamy  takiego  nieletniego,  powiadamiamy
obligatoryjnie  Sąd  Rodzinny  w  Nisku.  Tak  jak  wspominałem  wcześniej  jedno
przestępstwo z ustawy o przeciwdziałaniu narkomani i 1 sprawca w tym przestępstwie.
Co  roku  prowadzimy  działania  profilaktyczne.  W  całym  roku  przeprowadziliśmy
5  rozmów  z  nieletnimi,  z  rodzicami  7  takich  rozmów  było  przeprowadzonych.
Z  młodzieżą  spotkań  było  49,  spotkań  z  nauczycielami  i  pedagogami  było
31 i skierowano zawiadomień do sądu jeżeli chodzi o demoralizacje 14.  

Z przedstawioną informacją zapoznała się Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz
Bezpieczeństwa Publicznego Rady Powiatu Niżańskiego oraz Komisja Oświaty, Kultury
i Sportu oraz Promocji Powiatu.

Radni  nie  zgłosili  uwag  i  zapytań  do  informacji  Komendanta  Powiatowego  Policji
w  Nisku  dotyczącej  przestępczości  i  demoralizacji  nieletnich  na  terenie  powiatu
niżańskiego za 2016 r.

Ad. 5

Naczelnik  Wydziału  Edukacji,  Spraw  Społecznych  i  Promocji  Anna  Orzoł
przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu Niżańskiego zmieniająca uchwałę w sprawie
programu  współpracy  Powiatu  Niżańskiego  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz
podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku  publicznego  na  2017  rok.  (projekt
uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik Nr 6 do protokołu). W uchwale w § 7
dostaje się ust. 3 w brzmieniu: 
„3.  Współpraca  Powiatu  Niżańskiego  z  organizacjami  może  odbywać  się  również
w formie wspierania przy ubieganiu się o pozyskanie funduszy ze źródeł zewnętrznych
poprzez  udzielenie  w  drodze  otwartego  konkursu  ofert  dotacji  celowej  na  pokrycie
wkładu  własnego”.  Uzasadnieniem tej  uchwały  jest  możliwość  ogłoszenia  otwartego
konkursu ofert oraz zlecenie podmiotom prowadzącym działalność pożytku publicznego
realizacji  zadań  publicznych  Powiatu  Niżańskiego  związanych  z  dofinansowaniem
wkładu własnego oferentów do projektów. Oferenci na ich realizację już pozyskali lub
byliby  w  trakcie  pozyskiwania  środków  finansowych  ze  źródeł  zewnętrznych  gdzie
wymagany jest finansowy wkład własny.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz Promocji Powiatu Rady
Powiatu Niżańskiego Janusz Bronkiewicz – opinia Komisji jest pozytywna.
 
W  zarządzonej  przez  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Niżańskiego  dyskusji,  nikt
z  radnych  nie  zabrał  głosu,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  Rady  poddał
przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie.
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Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym 15 głosami „za” podjęła

UCHWAŁĘ Nr XXXIX / 217 / 2017

 zmieniająca uchwałę w sprawie programu współpracy Powiatu Niżańskiego
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku

publicznego na 2017 rok (Załącznik Nr 7 do protokołu).

Ad. 6

Naczelnik  Wydziału  Edukacji,  Spraw  Społecznych  i  Promocji  Anna  Orzoł
przedstawiła projekt  uchwały Rady Powiatu Niżańskiego  w sprawie przystąpienia  do
realizacji  projektu  „Razem  bezpieczniej  na  terenie  powiatu  niżańskiego”  złożonego
w  ramach  „Programu  ograniczania  przestępczości  i  aspołecznych  zachowań  Razem
Bezpieczniej  im.  Władysława  Stasiaka  na  lata  2016  i  2017”  (projekt  uchwały  wraz
z uzasadnieniem stanowi załącznik Nr 8 do protokołu).  Projekt „Razem bezpieczniej na
terenie powiatu niżańskiego” zakłada realizację działań na terenie powiatu  przez 2 szkoły
tj.  RCEZ  w  Nisku  oraz  LO  w  Nisku.  Jest  to  kształtowanie  postaw  i  umiejętności
korzystania z defibrylatora podczas imprez lokalnych i szkolnych, jak również kampanii
społecznej w zakresie bezpieczeństwa oraz kursy pierwszej pomocy. Planowana wartość
tego projektu wynosi 74.342 zł z czego ponad 70.000 zł jest to dotacja. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz Promocji Powiatu Rady
Powiatu Niżańskiego Janusz Bronkiewicz – opinia Komisji jest pozytywna.
 
W  zarządzonej  przez  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Niżańskiego  dyskusji,  nikt
z  radnych  nie  zabrał  głosu,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  Rady  poddał
przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym 15 głosami „za” podjęła

UCHWAŁĘ Nr XXXIX / 218 / 2017

w sprawie przystąpienia do realizacji projektu „Razem bezpieczniej na terenie powiatu
niżańskiego”  złożonego  w  ramach  „Programu  ograniczania  przestępczości
i aspołecznych zachowań Razem Bezpieczniej im. Władysława Stasiaka na lata 2016
i 2017”(Załącznik Nr 9 do protokołu).

Ad. 7

Naczelnik  Wydziału  Edukacji,  Spraw  Społecznych  i  Promocji  Anna  Orzoł
przedstawiła projekt  uchwały Rady Powiatu Niżańskiego  w sprawie przystąpienia  do
realizacji  operacji  pn.  „Promocja  produktów  tradycyjnych  Powiatu  Niżańskiego”
realizowanej  w ramach  Planu Działania  Krajowej  Sieci  Obszarów Wiejskich  na  lata
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2014-2020 Plan Operacyjny na lata 2016-2017  (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem
stanowi  załącznik  Nr  10  do  protokołu).  Projekt  realizuje  promocję  produktów
tradycyjnych  Powiatu  Niżańskiego  poprzez  stanowiska  wystawiennicze  jak  również
organizację  I  Powiatowego  Konkursu  na  Tradycyjny  Produkt  Kulinarny  Powiatu
Niżańskiego  podczas  Dożynek  Powiatu  Niżańskiego,  quiz  wiedzy  o  Województwie
Podkarpackim i Powiecie Niżańskim. Wartość operacji wynosi łącznie 8.372,59 zł, w tym
koszty kwalifikowane 7.006,59 zł. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz Promocji Powiatu Rady
Powiatu Niżańskiego Janusz Bronkiewicz – opinia Komisji jest pozytywna.
 
W  zarządzonej  przez  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Niżańskiego  dyskusji,  nikt
z  radnych  nie  zabrał  głosu,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  Rady  poddał
przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym 15 głosami „za” podjęła

UCHWAŁĘ Nr XXXIX / 219 / 2017

w sprawie przystąpienia do realizacji operacji pn. „Promocja produktów tradycyjnych
Powiatu  Niżańskiego”  realizowanej  w  ramach  Planu  Działania  Krajowej  Sieci
Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 Plan Operacyjny na lata 2016-2017 (załącznik
Nr 11 do protokołu).

Ad. 8

Naczelnik  Wydziału  Edukacji,  Spraw  Społecznych  i  Promocji  Anna  Orzoł
przedstawiła projekt  uchwały Rady Powiatu Niżańskiego  w sprawie przystąpienia  do
realizacji  projektu  w ramach  Projektu  Lokalne  Ośrodki  Wiedzy  i  Edukacji  na  rzecz
aktywizacji osób dorosłych w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój
2014-2020  współfinansowanego  ze  środków  Europejskiego  Funduszu  Społecznego
(projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik Nr 12 do protokołu). Jest to
projekt  pilotażowy,  którego  wdrożenie  odbędzie  się  w  15-stu  wybranych  naboru
lokalizacjach. Wysokość grantu jaka może być otrzymana tj. 249.000 zł. Co najmniej 61%
wnioskowanej  kwoty  grantu  Grantobiorca  musi  przeznaczyć  na  koszty  działalności
bezpośredniej LOWE czyli kursy, materiały szkoleniowe, przejazdy, wyżywienie. Celem
projektu jest wykorzystanie potencjału szkoły.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz Promocji Powiatu Rady
Powiatu Niżańskiego Janusz Bronkiewicz – opinia Komisji jest pozytywna.
 
W  zarządzonej  przez  Przewodniczącego  Rady  Powiatu  Niżańskiego  dyskusji,  nikt
z  radnych  nie  zabrał  głosu,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  Rady  poddał
przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym 15 głosami „za” podjęła
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UCHWAŁĘ Nr XXXIX / 220 / 2017

w sprawie przystąpienia do realizacji projektu w ramach Projektu Lokalne Ośrodki
Wiedzy  i  Edukacji  na  rzecz  aktywizacji  osób  dorosłych  w  ramach  Programu
Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020 współfinansowanego ze środków
Europejskiego Funduszu Społecznego (załącznik Nr 13 do protokołu).

Ad. 9

Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz  przedstawiła projekt uchwały Rady
Powiatu  Niżańskiego  w  sprawie  pokrycia  straty  netto  Samodzielnego  Publicznego
Zespołu Zakładów Opieki  Zdrowotnej  w Nisku za rok 2016”  (projekt  uchwały wraz
z uzasadnieniem stanowi załącznik Nr 14 do protokołu).  Przygotowany został projekt
uchwały w sprawie pokrycia straty SPZZOZ w Nisku za rok 2016. W § 1 postanawia się
pokryć stratę netto SPZZOZ w Nisku za 2016 rok w kwocie 564.474,47 zł. Zgodnie
z art. 59 ust. 1 ustawy o działalności leczniczej SPZZOZ pokrywa stratę we własnym
zakresie jednak jeśli nie może pokryć straty we własnym zakresie, to zobowiązany do
tego jest podmiot tworzący w terminie 9 miesięcy od upływu terminu do zatwierdzenia
sprawozdania  finansowego do pokrycia  takiej  straty.  Ta strata  nie  może być pokryta
w kwocie wyższej niż suma straty netto i  kosztów amortyzacji.  U nas jest  to kwota
564.474,47  zł.  Dyrektor  SPZZOZ  w  Nisku  złożył  do  nas  pismo  w  którym  prosi
o przyspieszenie pokrycia tej  straty,  stąd tutaj  dzisiejsza  uchwała,  z  uwagi na trudną
sytuację finansową SPZZOZ w Nisku, te pieniążki z tego co Dyrektor nam tutaj pisze
w piśmie będą przekazane na pokrycie zobowiązań wobec ZUS.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Administracji  Powiatu  Rady  Powiatu
Niżańskiego Andrzej Tofilski – opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodnicząca  Komisji  Zdrowia  i  Pomocy  Społecznej  oraz  Bezpieczeństwa
Publicznego  Rady  Powiatu  Niżańskiego  Grażyna  Mączka  –  opinia  Komisji  jest
pozytywna.

Radny Gabriel Waliłko – ponieważ za chwilę będziemy podejmować decyzję w formie
uchwały odnośnie pokrycia straty Szpitala Powiatowego tak ważnego dla społeczności
tego powiatu, chciałbym się oczywiście zapytać - pokrywamy stratę, pokryliśmy stratę za
rok 2015 w kwocie 360.000 zł, a w tej chwili więcej 560.000 zł. Za nami jest już półrocze
i jak wygląda obecna sytuacja szpitala, jeśli chodzi o tę stronę ekonomiczną, jaki jest
wynik finansowy, jeżeli nie za półrocze, to co najmniej za 5 miesięcy br.? To jest pierwsza
kwestia.  Druga  –  Panie  Starosto  jak  z  obsadą  stanowiska  dyrektora?  Czy  ma  Pan
wypracowaną koncepcję, jak ten szpital ma wyglądać? Czy dalej będzie sprawowanie
funkcji,  czy  tylko  pełnienie  obowiązków,  ponieważ  nie  jest  dobre  dla  jednostki
zarządzanej o takim majątku, jeżeli chodzi o środki finansowe. Jak wygląda perspektywa
na najbliższy czas? Zrezygnowaliśmy z budowy lądowiska. Rok temu dyskutowaliśmy na
temat planu naprawczego, to co wnosiliśmy nie zostało przyjęte, nie jest realizowane.
Pracownicy  szpitala  zgodzili  się  na  rezygnację  przez  okres  dwóch  lat  z  Funduszu
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Świadczeń Socjalnych, a efektów nie ma. Pytanie do Zarządu, do Pana Starosty jak ten
szpital Pan widzi dalej, w funkcjonowaniu, z obsadą stanowiska dyrektora? 

Radny Jan Kowal – to, co prawda było poruszane w trakcie głosowania porządku obrad,
było tutaj  wspomniane jak była dyskusja,  jaka była ustalona kwota, wysokość straty,
to w pewnym momencie przytoczono, że nowa ustawa, czy nowelizacja pozwala zrobić
dopłatę do kwietnia. Mówią to osoby, które są teoretyczne związane. Dla nas to jakby
było od samego początku oczywistością, że trzeba zrobić to jak najszybciej. Obawiam się
dużo rzeczy  i  nie  obawiam,  ale  w ubiegłym roku  też  mieliśmy sesję  nadzwyczajną
związaną z przedłużeniem kredytu w linii, o czym wiadomo każdego roku, że to jest.
Teraz mamy wnoszenie pod obrady bardzo ważnej uchwały, absolutnie bez dwóch zadań,
dla mnie to nawet późno, bo to można było zrobić wcześniej, co jest tak elementarne i tak
oczywiste. Mam obawy czy my jednak nad tym panujemy. Te wszystkie rzeczy co tutaj
Pan Starosta Waliłko przestawił, to są małe sygnały, ale bardzo znaczące. Każdy z nas
popełnia błędy i to jest normalne, błędy powinny uczyć, ale czy my nie przesadzamy,
a to naprawdę wygląda nieciekawie.

Starosta Niżański Robert Bednarz – bardzo krotko, ponieważ temat służby zdrowia
i temat dotyczący funkcjonowania naszego szpitala powiatowego, trudności, problemów,
ale też i dobrych rzeczy był omawiany wiele razy i nie ma, co tego uzasadniać, i się nad
tym rozwodzić. Mamy dzisiaj sprawę oczywistą podjęcie uchwały w sprawie wyniku
finansowego i pokrycia różnicy, i to jest tematem tej uchwały - pokrycie straty netto.
Dlatego inne tematy dotyczące funkcjonowania szpitala i kwestii dotyczącej obowiązków
dyrektora, czy inne ważne kwestie z punktu widzenia sprawowania i pełnienia tej opieki
medycznej  dla  mieszkańców  powiatu  niżańskiego,  przedyskutujemy  w  późniejszym
czasie.  Było  to  już  niejednokrotnie  dyskutowane.  Poprosiłem  Panią  Przewodniczącą
Komisji  Zdrowia,  aby  na  kolejnym  posiedzeniu  Komisji  Zdrowia,  można  było  te
wszystkie  tematy  przedstawić.  Przygotowaliśmy  tutaj  materiał  dość  obszerny.  Ten
materiał  w  głównej  mierze  został  przygotowany  przez  Dyrektora  Ryznara.  Materiał
dotyczy  rozwoju  naszej  palcówki  Szpitala  Powiatowego  w  Nisku.  Pisma  dotyczące
wsparcia  finansowego i  przedstawienie  informacji  odnośnie  naszych planów rozwoju
przedstawiliśmy  Pani  Wojewodzie,  posłom i  innym jeszcze  osobom.  O  tym jeszcze
będziemy mówić na kolejnym posiedzeniu Komisji na które poprosiłem, żeby zaproszeni
byli również inni radni. Myślę, że ważnym tematem jest informacja dotycząca sieci szkół
szpitali  i  funkcjonowania  naszego  szpitala  w  sieci.  Prosiłbym,  aby  na  następnym
posiedzeniu  Komisji  było  to  przedyskutowane.  Tym bardziej,  że  zmienia  się  zasada
finansowania  i  dobrze  byłoby,  żeby  radni  wiedzieli  i  ten  materiał  szczegółowo
przeanalizowali.  Tak  więc  bardzo  krótko  -  informację  o  szpitalu  za  6  miesięcy
Pan Dyrektor SPZZOZ przedstawi szczegółowo. Z tego, co pamiętam to kwota wynosi
około  1.800.000  zł,  a  kwota  nadwykonań  blisko  1.600.000  zł.  Perspektywa  zapłaty
nadwykonań  -  uczestniczyłem  w  spotkaniach  z  Ministrem  Zdrowia,  z  Dyrektorem
Narodowego  Funduszu  Zdrowia  Oddział  Rzeszów  i  istnieje  jakaś  perspektywa  ich
zapłaty,  ale  na  razie  jest  cisza.  Natomiast  jeżeli  chodzi  o  dyrektora  i  pełnienie
obowiązków - Pan Dyrektor Ryznar pełni obowiązki, zostało mu powierzone pełnienie
obowiązków. Uspokoję Pana Radnego, odpowiedzialność jest taka sama. Tu nie ma jakieś
innej odpowiedzialności, do Krajowego Rejestru Sądowego jest wpisany jak każdy inny
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dyrektor, więc nie ma tutaj jakieś obawy. Na ten moment Pan Dyrektor Ryznar pełnił
obowiązki i te obowiązki będzie pełnił, taka jest jego deklaracja. Jeżeli chodzi o kwestię
dotyczącą pokrycia straty, w tym momencie podejmowanie tej uchwały, na tej sesji - nie
doszukiwałbym się w tym jakiegoś drugiego dna. Dyrektor wystąpił z pismem, do tego
pisma podeszliśmy bardzo odpowiedzialnie. Wiedząc, że jest trudna sytuacja, wiedząc,
że Pan Dyrektor potrzebuje środków na pokrycie zobowiązań, które wynikają z realizacji
zadań medycznych.  W związku z  tym wiedząc  i  przepuszczając,  że  sesji  nie  będzie
w  najbliższym  czasie,  w  miesiącu  sierpniu  (może  ona  będzie  gdzieś  w  okolicach
września),  żeby  też  jakoś  przesadnie  nie  przetrzymywać  i  nie  trzymać  Dyrektora
w niepewności, to zdecydowaliśmy, aby na tej sesji do porządku obrad wprowadzić tę
uchwałę. Czy ona jest za późno? Wcześniej sesji nie było.

Radny Jan Kowal – chodzi o sam fakt, że to nie zostało formalnie ujęte w porządku
obrad, tylko robimy to gwałtowanie, jakbyśmy sobie zapomnieli. W ubiegłym roku był
to kredyt. Dla mnie są rzeczy absolutnie oczywiste, zupełnie tego nie rozumiem. Dlatego
pytam się czy nad tym panujemy? To w tej kategorii. 

Starosta Niżański Robert Bednarz –  tak, jak powiedziałem nie szukałbym jakiegoś
drugiego dna w tym wszystkim. Otrzymaliśmy pismo, Pani Skarbnik potrzebowała trochę
czasu w celu dokonania wyliczeń czy dysponujemy w tym momencie odpowiednimi
środkami, żeby środki zabezpieczyć. 

Radny  Sławomir  Czwal  –  mam  dwa  pytania.  Kiedy  Pan  Dyrektor  zwrócił  się
z wnioskiem, a kiedy Zarząd Powiatu skierował na sesję?

Skarbnik  Powiatu  Niżańskiego  Maria  Bednarz  -  Pan  Dyrektor  zwrócił  się
z wnioskiem 26 czerwca. 

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Niżańskiego  Janusz  Nawrocki  –  dyskusja  nie
idzie w tym kierunku. Musimy i tak zapłacić, i tak. Na pewno ważna jest nie tylko przy tej
okazji permanentna ciągła dyskusja nad pewnymi działaniami w szpitalu, które muszą być
wdrożone, ponieważ każdy dobrze wie, że szpital po pierwsze to poziom leczenia. Myślę,
że  ten  poziom  przez  lata  został  wypracowany,  a  w  tej  chwili  on  musi  być  dalej
utrzymywany  i  tutaj  naprawdę  nie  mamy  czego  się  wstydzić.  Kwestia  druga  to
rentowność szpitala. Nikt nie ukrywa, że o tym trzeba mówić, przy każdej okazji, trzeba
zgłaszać każde propozycje, nad tym trzeba się pochylić i to nie raz, a wiele razy. Trzymać
rękę na pulsie. Kto czytał nowe rozporządzenie o sieci szpitali, wie dobrze, że szpitale
które weszły do sieci zyskują dodatkową szansę. Naprawdę zyskują dodatkową szansę,
być może można powiedzieć, że kosztem tych, które nie weszły do sieci. Co prawda się
im mówi, że będą startować w konkursach. Tylko, że dla tych co nie weszły do sieci, to
jest 9 czy 8% tej całej kwoty na otrzymanie służby zdrowia. Tym zakładom będzie ciężko.
Natomiast my jako szpital powiatowy, który znalazł się w sieci mamy znowu dużą szansę
na odbicie się, w sensie finansowym i załatwienie być może tych spraw na jakiś czas
związanych z zadłużeniem szpitala. Natomiast jeśli ktoś dobrze słucha, a słuchałem co
mówił Pan Starosta, że na 1.800.000 zł strat około 1.600.000 zł jest nadwykonań. Czyli
suma summarum jeśli się popatrzy na to, tak czysto rachunkowo, to straty są na poziomie
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200.000 zł. Fakt, że być może nie uda się uzyskać całej kwoty, ponieważ doświadczenie
uczy, że nigdy się tego nie udało uzyskać, ale to jest jakiś już konkretny wskaźnik, jeśli
chodzi  o  działanie  dyrektora  i  załogi  tego szpitala.  Nad tym też  trzeba się  pochylić
i zastanowić, ponieważ nadwykonania kosztują. To nie jest z powietrza, to są koszty, które
w tym szpitalu muszą być wygenerowane, żeby te nadwykonania wykonać i uzyskać taki
wynik. Natomiast jak one będą płacone trudno powiedzieć. Nie mniej jednak kto czytał na
temat sieci wie dobrze, że dzisiaj za chwilę, będziemy pracować tymi nadwykonaniami na
nowe wskaźniki, które obejmą nas w sieci za 2 lata czy za jakiś czas. Te wskaźniki będą
się również zmieniać, a zmiany będą oparte również o nadwykonania. Może w pierwszym
odruchu wydaje się to nieekonomiczne, takie pójście w nadwykonania. Nie mniej jednak
z  jednej  strony  jest  to  bardzo  humanitarne,  że  pracujemy  pełną  parą,  ponieważ
nadwykonania  o  tym świadczą.  Nie  oglądając  się  na  to,  czy  będziemy  mieli  za  to
zapłacone  czy  nie,  ponieważ  taką  mamy  powinność  wobec  obywateli  tutejszych
mieszkańców Niska, a z drugiej strony jest nadzieja, że to może zaprocentować przy
ustalaniu  kolejnych  stawek  dla  naszego  szpitala,  który  jak  powiedziałem znalazł  się
w sieci.  

Radny Gabriel  Waliłko –  jesteśmy odpowiedzialni  i  leży nam na sercu dobro tego
szpitala, pacjentów, ludzi tam pracujących, kadry, pielęgniarek i lekarzy. Nie rozumiem
tylko jednej rzeczy, jeżeli my pytamy, sugerujemy, wnioskujemy, to Pan Starosta nas
zbywa  „ja  was  zapraszam  na  komisję  zdrowia,  wszyscy  radni  którzy  nie  jesteście
członkami  porozmawiamy”.Dlaczego  nie  możemy rozmawiać  przy  kurtynie  otwartej.
Komisja niech merytorycznie zajmie się i niech przestawi wnioski. Bo tak jakbyście bali
się, że uciekamy. To jest jedna kwestia, druga to pytanie jest takie, co jest powodem,
ponieważ nie wiem, czy jest realizowany plan naprawczy czy nie jest? W jakim kierunku
ten szpital idzie. To było na sesji poruszane i tej odpowiedzi nie uzyskaliśmy. Co prawda
my teraz dyskutujemy nad prostą sprawą techniczną - pokryć straty, ale przy okazji ta
troska co będzie za pół roku. To słyszeliśmy już w ubiegłym roku, że będzie zmiana
przepisów, jesteśmy w sieci. Liczmy, że będzie lepiej, ale liczymy na razie – pewności nie
ma.  W jesieni  będzie  trzy  lata  jak  sprawujecie  władzę.  Więc pytanie  moje  brzmiało
wcześniej – koncepcja, jak widzi Zarząd i Starosta to funkcjonowanie? To wyście powinni
być inicjatorem tego planu przy współpracy dyrektora i podległych mu służb. Tego nie
słyszymy, po prostu nie słyszymy Panie Starosto. Nie przez złośliwość tylko przez troskę
mówię, ponieważ takiej koncepcji nie słyszę. 

Starosta Niżański Robert Bednarz - z tą troską, to trochę na wyrost, ponieważ gdyby
była troska, to powiedziałby Pan tak – głosujemy tę uchwałę, ponieważ trzeba pomoc
szpitalowi,  ponieważ  ma trudną  sytuację.  To wtedy  mógłbym powiedzieć  faktycznie
Pan Gabriel Waliłko radny Rady Powiatu wyraża pełną troskę o szpital, to po pierwsze,
Po drogie dzisiaj faktycznie mówimy o pokryciu straty. Nie mówimy o kwestii dotyczącej
rozwoju.  Tak mówię  do  Pana,  ponieważ  Pan przedstawił  swoje  spostrzeżenia,  jakieś
obiekcje, uwagi. Dlatego przede wszystkim mówię w tym przypadku do Pana radnego
Waliłki. Gdyby była kwestia dotycząca koncepcji rozwoju Szpitala Powiatowego w Nisku
mówilibyśmy  i  przedstawiali  materiały,  i  informacje  dotyczące  koncepcji  rozwoju.
Mówimy dzisiaj o uchwale w sprawie pokrycia straty netto. To też oczywiście możemy
mówić o wszystkim, ale mówmy o konkrecie. Tym konkretem jest pokrycie straty. Proszę
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więc nie  wymagać,  abyśmy odpowiadali  dzisiaj,  czy  abym odpowiadał  na  wszystkie
pytania dotyczące służby zdrowia. Gdyby był temat dotyczący funkcjonowania służby
zdrowia na terenie powiatu niżańskiego to pełna zgoda. Ale mówimy tak jak Pan sam
zauważył, mówimy o pewnej kwestii technicznej. Kwestia techniczna dotyczy pokrycia
straty netto Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Nisku. 

Radny  Sławomir  Czwal  –  Panie  Przewodniczący  to  co  Pan  stwierdził,  że ostatnie
nadwykonania to był poziom 50%, co pamiętam. Więc ta strata będzie wynosiła jakąś
kwotę i to też nie będzie 200.000 zł, jak Pan powiedział, że ta różnica będzie, ona będzie
znacznie większa. Na koniec roku znowu może się okazać, że będziemy musieli dopłacić.
Tym  bardziej,  że  chciałem  zwrócić  uwagę,  że  w  roku  2015  szpital  nie  posiadał
nadwykonań. Mieścił się tylko i wyłącznie - były przesunięcia wewnątrz poszczególnych
kontraktów. Więc to też nie powoduje, że ta druga połówka będzie z plusem. Pamiętajmy
również o tym, że będzie płacony ryczałtowo. Stąd jak gdyby te kłopoty widzimy, które
mogą się pojawić. Rzeczywiście warto byłoby podyskutować nad jakimś dokumentem
konkretnym opracowanym przez Zarząd. Wydaje się mi, że to bardziej chodzi o troskę,
bez uszczypliwości Panie Starosto. Tak naprawdę mamy wspólną troskę, szpital nie jest
zarządu,  szpital  ma  służyć  mieszkańcom  bez  względu  na  kolor  skóry,  wyznanie,
przynależność polityczną. 

Starosta  Niżański  Robert  Bednarz –  stąd  wypowiedzią  zgadzam  się  w  100%,
z poprzednią już różnie. 

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Niżańskiego  Janusz  Nawrocki  –  nie  wiem  czy
wszystkim wiadomo, że są województwa, gdzie nadwykonania bez problemu są płacone. 

W zarządzonej przez Przewodniczącego Rady Powiatu Niżańskiego dyskusji, nikt więcej
z  radnych  nie  zabrał  głosu,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  Rady  poddał
przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym 15 głosami „za” podjęła

UCHWAŁĘ Nr XXXIX / 221 / 2017

w sprawie pokrycia straty netto Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki
Zdrowotnej w Nisku za rok 2016” (Załącznik Nr 15 do protokołu).

Ad. 10

Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz  przedstawiła projekt uchwały Rady
Powiatu  Niżańskiego  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Powiatu  Niżańskiego  (projekt
uchwały  wraz  z  uzasadnieniem  stanowi  załącznik  Nr  16  do  protokołu).  Projekt
otrzymaliście  Państwo z  autopoprawkami  Zarządu.  W § 1  w uchwale  w dochodach
zwiększeniach łącznie zwiększamy kwotą 76.417 zł. W tym mamy pomoc finansową
z Gminy i Miasta Nisko na kwotę 30.000 zł. 1.110 zł środki uzyskane ze sprzedaży działki
w  Zarzeczu.  916  zł  środki  ze  sprzedaży  mienia.  30.000  zł  otrzymaliśmy  dotację
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Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie na
wyposażenie  w  ramach  zarządzania  kryzysowego.  5.259  zł  wynajem  pomieszczeń
w SOSW. 2.125 zł rozliczenia z lat ubiegłych w SOSW i 7.007 zł dotacja celowa na
projekt  pn.  „Promocja  produktów tradycyjnych Powiatu  Niżańskiego”.  W wydatkach
zmniejszeniach natomiast mamy kwotę 20.926 zł jest to zmniejszenie dotacji dla Powiatu
Stalowowolskiego na organizację publicznego transportu zbiorowego. Byłby to głównie
środki na wynagrodzenie i pochodnie. Osoba przeszła na mocy porozumienia do naszego
powiatu, jest obecnie u nas zatrudniona, stąd nie ma konieczności przekazywania dotacji.
Mamy zmniejszenie na wydatkach inwestycyjnych łącznie kwota 355.259 zł. 7.500 zł
przesunięcie z zarządzania kryzysowego na zakup materiałów. 309.151 zł zmniejszenie na
obsłudze  długu  publicznego.  253.000  zł  zmniejszenie  na  poręczeniach  na  SPZZOZ,
ponieważ mamy już półrocze SPZZOZ spłaca kredyt stąd tutaj zmniejszenie. Łącznie
nasze  wydatki  zmniejszenia  945.836  zł.  W wydatkach  zwiększeniach  mamy  szereg
nowych zadań: 453.300 zł przesuwamy środki na przebudowę drogi Nr 1088R Nowy
Nart – Stary Nart w miejscowości Stary Nart. 10.000 zł środki na nadbudowę budynku
Starostwa  Powiatowego  w  Nisku  pl.  Wolności  2.  Będzie  aktualizacja  dokumentacji.
30.000 zł dotacja celowa dla organizacji prowadzących działalność pożytku publicznego,
o czym dzisiaj już była mowa. 5.400 zł z przeznaczeniem dla KPPSP na zakup drabiny
hakowej.  66.907  zł  mamy  środki  na  uzupełnienie  naszego  magazynu
przeciwpowodziowego. 1.400 łącznie na projekt Razem bezpieczniej na terenie powiatu
niżańskiego.150.011 zł zabezpieczamy środki na budowę windy osobowej w Ulanowie.
Z  tym,  że  50%  planujemy  pozyskać  z  PFRON-u.  10.000  zł  przeznaczamy  na
termomodernizację  budynku  SOSW  w  Rudniku  nad  Sanem.  Będzie  to  studium
wykonalności i wniosek aplikacyjny. 564.475 zł kwota na pokrycie ujemnego wyniku
finansowego SPZZOZ za 2016 r.  23.000 zł zwiększenie dotacji na zakup sprzętu dla
SPZZOZ  będą  to  środki  na  podłączenie  pieców  do  ogrzewania  wody.  40.000  zł
zabezpieczamy środki na termomodernizację budynku użyteczności publicznej w Nisku
przy ul.  Paderewskiego.  Będzie  to  opracowanie  dokumentacji,  studium plus  wniosek
aplikacyjny. 7.760 zł środki na promocję produktów tradycyjnych Powiatu Niżańskiego.
Łącznie nasze wydatki zwiększenia zwiększamy kwotą 1.362.253 zł.  W wyniku tych
zmian zwiększa się nam deficyt naszego budżetu o kwotę 340.000 zł i  o tyle więcej
musimy wziąć kredytu na zabezpieczenie i pokrycie tego deficytu. 

Przewodnicząca  Komisji  Zdrowia  i  Pomocy  Społecznej  oraz  Bezpieczeństwa
Publicznego Powiatu Rady Powiatu Niżańskiego Grażyna Mączka – opinia Komisji
jest pozytywna.
 
Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Administracji  Rady  Powiatu  Niżańskiego
Andrzej Tofilski – opinia Komisji jest pozytywna.

Radny Sławomir Czwal – chodzi mi o kwotę 10.000 zł na Starostwo. Nie dosłyszałem
Panią Skarbnik. 

Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz – będzie to aktualizacja dokumentacji
„Nadbudowa budynku Starostwa przy Pl. Wolności 2” w której jest siedziba Starostwa
Powiatowego. Będzie nadbudowane jedno piętro. 
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W zarządzonej przez Przewodniczącego Rady Powiatu Niżańskiego dyskusji, nikt więcej
z  radnych  nie  zabrał  głosu,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  Rady  poddał
przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym 15 głosami „za” podjęła

UCHWAŁĘ Nr XXXIX / 222 / 2017

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Niżańskiego (Załącznik Nr 17 do protokołu).

Ad. 11

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Niżańskiego  Janusz  Nawrocki  przedstawił  projekt
uchwały  Rady  Powiatu  Niżańskiego  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działalność
Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Nisku (projekt uchwały wraz z uzasadnieniem
stanowi załącznik Nr 18 do protokołu). Rada Powiatu Niżańskiego uchwala, co następuje:
po  rozpatrzeniu  za  zasadną  uznaje  skargę  Pana  Władysława  Mazurek  z  dnia
12 czerwca 2017 r. na działalność Dyrektora Zarządu Powiatowych w Nisku w zakresie
nieudzielenia w terminie odpowiedzi na pismo z dnia 10 maja 2017 r. Uzasadnienie do
uchwały  Rady  Powiatu  Niżańskiego  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działalność
Dyrektora  Zarządu  Dróg  Powiatowych  w  Nisku.  Starosta  Niżański  pismem  z  dnia
21 czerwca 2017 r. znak ON.1511.3.2017 przekazał Przewodniczącemu Rady Powiatu
Niżańskiego  do  rozpatrzenia  według  właściwości  skargę,  złożoną  pismem  z  dnia
12 czerwca 2017 r. przez Pana Władysława Mazurek, na działalność Dyrektora Zarządu
Dróg Powiatowych w Nisku. Dyrektor Obwodu Drogowo - Mostowego w Harasiukach
w wyjaśnieniach – pismem z dnia 10 lipca 2017 r. ZDP.DM.413.15.2017 poinformował,
że sprawa została wnikliwie rozpoznana. Kierownik Obwodu Drogowo - Mostowego
w Harasiukach Janusz Nawrocki poinformował Pana Władysława Mazurek, że zostanie
opracowana koncepcja budowy zjazdów z drogi 1066R Harasiuki – Lipiny. Jednocześnie
ustalono, że Pan Mazurek złoży w tej sprawie pisemny wniosek – co uczynił. W tym
czasie dokonano wizji lokalnej ustalając, że istnieje potrzeba budowy zjazdów z działek,
ale muszą to być zjazdy z przepustami w celu zapewnienia odpływu wody. Dyrektor ZDP
w Nisku nadmienia, że do czasu remontu w/w drogi,  pod prowizorycznymi zjazdami
w większości  przypadków nie  było  zamontowanych przepustów.  Ponadto  do  działek
użytkowych  rolniczo  istnieje  możliwość  dojazdu  od  drugiej  strony.  W  związku
z powyższym budowa przepustów przy w/w drodze będzie nie tylko pracochłonną, ale
i  kosztowną  operacją,  tylko  tam  będą  wykonane  zjazdy,  gdzie  były  zaznaczone  na
mapach.  Ponadto  przy  remontach,  Zarządca  drogi  nie  ma  obowiązku  wykonywać
zjazdów.  Budowa  i  utrzymanie  zjazdów  należy  do  właściciela  działki.  Dyrektor
ZDP  w  Nisku  wyjaśnia,  że  doskonale  zna  powyższy  problem  i  deklaruje  jego
rozwiązanie, ale w nawale innych inwestycji na drogach powiatowych, trzeba wykazać
zrozumienie i cierpliwość. Przypomina, że remont tej drogi mógł być wykonany tylko
dzięki  wielkiemu  zaangażowaniu  i  determinacji  Zarządu  Powiatu  Niżańskiego
i pracowników Zarządu Dróg Powiatowych w Nisku, którzy w bardzo krótkim czasie,
poza swoimi obowiązkami służbowymi, wykonali projekt remontu tej drogi. W świetle
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zaangażowania i wykonania prac związanych z przygotowaniem dużych inwestycji do
realizacji  i  nadzorem  nad  tymi  inwestycjami,  zarzut  Pana  Władysława  Mazurek,
że lekceważy mieszkańców i działa opieszale, Dyrektor ZDP w Nisku uważa za wysoce
niesprawiedliwy i krzywdzący. Jednocześnie przyznał, że odpowiedź na wniosek Pana
Władysława Mazurek została przesłana z kilkudniowym opóźnieniem, w związku z tym
uznaje się skargę za zasadną. 

Radny  Sławomir  Czwal  –  wnioskuję,  abyśmy  tego  nie  kontynuowali,  abyśmy
to  wycofali,  ponieważ  nie  ma  Pana  Mauzrek.  Sprawy  nie  znamy.  Rozumiem,
że przyznajemy się do terminu, że termin nie został dotrzymany. Trochę ze zdziwieniem
przeczytałem, Pan podpisał to uzasadnienie, a Pan jest pracownikiem i część tej skargi
dotyczy również Pana, przynajmniej z tego co można przeczytać. Chciałbym tylko, aby
Pan Mauzrek na następnej sesji, jeżeli jest taka możliwość, żeby się pojawił. To nie jest
kwestia terminu tylko kwestia załatwienia tej sprawy. Żeby nie wchodzić w szczegóły,
Pan Mazurek powinien uczestniczyć. Pismo doręczone jest wtedy, gdy ktoś nie odbierze
drugą „powiastkę”. Jeżeli nie było Pana Mazurek do dajmy mu szansę, aby uczestniczył. 

Radny  Henryk  Siek –  popieram  wniosek  radnego  Czwala.  Prosiłbym  jeszcze
o dostarczenie dokumentu samej skargi i odpowiedzi na tę skargę. Będziemy dyskutować
o czymś, czy podejmować decyzję, aby ukarać dyrektora. Nie mam skargi, przynajmniej
ja nie mam. Nie mam skargi i nie mam odpowiedzi, z treści uzasadnienia wynika, że taka
skarga wpłynęła.

Radny Gabriel Waliłko – jest skarga.

Radny Henryk Siek –  to jest skarga na skargę. W związku z tym, że nie otrzymałem
odpowiedzi na pismo, które wniósł osobiście.  To pismo, które wniósł osobiście mnie
interesuje. To jest meritum sprawy. Natomiast to jest, że nie został dochowany termin. 

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Niżańskiego  Janusz  Nawrocki  –  tu  się  z  Panem
radnym wyjątkowo nie  zgadzam,  ponieważ  przedmiotem obrad  sesji,  nie  jest  to  jak
odpowiedzieliśmy Panu Mazurkowi, tylko jest to, że odpowiedź przyszła nie w terminie -
z dwudniowym czy trzydniowym opóźnieniem. My rozpatrujemy na Sesji nie meritum
sprawy  czy  trzeba  mu  zrobić  zjazd  czy  mu  tego  zjazdu  nie  trzeba  zrobić,  tylko
rozpatrujemy skargę Pana Mazurka, który poskarżył się Radzie, że nie dostał w terminie
odpowiedzi.  Nie  ważne  jaka  była  ta  odpowiedzieć,  chodziło  mu  tylko  i  wyłącznie
o odpowiedź.

Radny Henryk Siek – czy Zarząd Dróg Powiatowych jest jednostką powiatu? Jeżeli tak,
czy to jest tajemnica, że jeżeli coś się dzieje nie tak w jednostce, którą zarządza - jest
właścicielem powiat? Powinnyśmy jako radni znać skargę i odpowiedź na tę skargę. 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – skargę Pan zna, nie
ma tu skargi załączonej do uchwały? 
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Radny Henryk Siek – jest skarga na skargę.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Niżańskiego  Janusz  Nawrocki  –  jeszcze  raz
powtarzam, skarga dotyczyła nieterminowej odpowiedzi, a nie sposobu załatwienia tego
wniosku. 

Radny Jan Kowal  –  ma Pan  absolutnie  rację,  co  do  tego  czego  dotyczy  uchwała.
Natomiast uzasadnienie, gdyby w uzasadnieniu było tak, przyznajmy się, że trzy dni po
terminie. Ale zauważy Pan, że to uzasadnienie jest na stronę. Poruszył Pan tam, bardzo
wiele  kwestii,  które  w tym momencie  -  nie  dość,  że  sesja  w trybie  nadzwyczajnym
i wnosimy skargę. 

Starosta Niżański Robert Bednarz - to nie jest sesja nadzwyczajna.

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – zawsze nie wiecie co
zarząd robi, tu jest właśnie pokazane, jakie czynności były podjęte właśnie przez Zarząd
Dróg Powiatowych w tej sprawie.

Radny Sławomir Czwal –  czemu się boicie Panowie tego Pana Mazurka, kompletnie
tego nie rozumiem?

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – a po co jest nam Pan
Mazurek potrzebny. Jemu przyznaliśmy rację. 

Radny Sławomir Czwal – rozumiem, że obywatele nie są potrzebni tej władzy, ale przy
wyborach się na pewno przydadzą. 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki- ma prawo tu być został
zawiadomiony.  

Radny Sławomir Czwal - Panie Przewodniczący, nie przerywałem Panu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki- nie przeszkadza, mogę
każdemu przerywać, takie moje prawo. 

Radny Sławomir Czwal – było pismo Pana Mazurka, nie wiemy jakiej treści, co było
powodem, o co się zwracał. Nie chodzi o to, żebyśmy przyznali, że skarga nie została
rozpatrzona w terminie, bo o tym wiemy, ponieważ przyznaliście, że spóźniliście się dwa
dni. Chodzi o to, czy załatwiliście sprawę mieszkańca. On po to do Państwa się zwracał,
żeby sprawa była załatwiona. Pomimo tego, że rozstrzygniemy, że skarga jest zasadna,
ponieważ spóźnił się ZDP odpowiedzią o dwa dni. Nam chodzi o to, czy sprawa została
załatwiona?

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – w uzasadnieniu jeśli
ktoś  chciał  słuchać  to  wyraźnie  pisze  o  co  tam  chodziło  i  jak  zostanie  ta  sprawa
załatwiona w najbliższym czasie. Jakie są w związku z tym możliwości, jakie są również
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trudności jeżeli  chodzi o wykonanie tej  sprawy zgodnie z życzeniem Pana Mazurka.
To zostało dokładnie tutaj opisane. Jeżeli ktoś chciał słuchać, to na pewno dokładnie czuje
się już zorientowany w tej sprawie. 

Starosta Niżański Robert Bednarz – jeżeli Pan Radny Czwal czy Pan Waliłko chcą być
adwokatami  i  obrońcami  Pana  Mazurka,  mają  możliwość  zadania  pytania  w  trybie
procedury, która jest dla każdego radnego dostępna. Można zadać pytanie czy zgłosić
wniosek z interpelacją, jak sprawa została rozstrzygnięta i będą Państwo wiedzieć - jeżeli
chodzi  o  meritum  sprawy.  Dzisiaj  faktycznie,  jeżeli  analizujemy  treść  uchwały  to
mówimy  o  rozpatrzeniu  skargi  na  działalność  Zarządu  Dróg  Powiatowych,
a przedmiotem tej skargi jest opóźnienie w dostarczeniu odpowiedzi na pismo. Bądźmy
poważni. 

Radny Gabriel  Waliłko  – nie  byłoby  tego  zamieszania,  gdyby  Pan potrafił  dobrze
zorganizować  sesję.  Gdyby  Pan  te  materiały,  tę  skargę  (Starosta  przekazał  ją  Panu
21  czerwca)  wysłał  z  materiałami  na  dzisiejszą  sesję,  nawet  jeśli  nie  byłoby  Pana
Mazurka,  ale  Pan tego nie  uczynił  i  wiem nawet  dlaczego.  Powiem zaraz  dlaczego,
ponieważ piszecie tu nieprawdę. Te pisma, daty, kiedy zostały wysłane, to są wasze słowa.
Nie  zawsze  pokrywają  się  z  prawdą.  Panie  Przewodniczący,  to  będzie  nagrane
i w protokole, chcę zasygnalizować, że złamał Pan ustawę o ochronie danych osobowych.
Pan wysłał te materiały podając adres zamieszkania osoby wnoszącej skargę. Pan złamał
Panie Przewodniczący ustawę, to już zasygnalizuję i zastanowię się, co z tym fantem
zrobić. Taka jest prawda. To jest jedna kwestia, ponieważ nigdy się nie udostępnia danych
osobowych w takiej sprawie. W jaki sposób się przekazuje skargę, jej treść żeby nie było
danych osobowych, to mi się wydaje, że są osoby, które nad tym czuwają. Warto o tym
pomyśleć. Teraz pytanie takie - wiem, że macie większość i że przegłosujecie – dobrze,
że skarga jest zasadna. Nic z niej nie wynika, ponieważ mieszkaniec pisał, aby załatwić
jego sprawę. Ale zobaczcie Państwo jest zdanie „jednocześnie Pan Mazurek złożył w tej
sprawie pisemny wniosek co uczynił”. Podkreślam na dzień dzisiejszy, 14 złożył wniosek
Pan Mazurek do Zarządu.  Wyjeżdżając  mieszkaniec,  poza tym,  że  otrzymaną skargę
Pan Starosta skierował do Przewodniczącego, nie wie nic.

Starosta Niżański Robert Bednarz - czyli dobrze zna Pan sytuację.

Radny Gabriel Waliłko -  znam temat. Została odebrana inwestycja rzutem na taśmę,
chwała i dziękuję bardzo, że ta droga została zrobiona. Tylko jeżeli tutaj pisze, odnoszę się
do uzasadnienia, „w tym czasie dokonano wizji lokalnej, ustalając, że istnieje potrzeba
budowy zjazdu z działki, ale muszą być to zjazdy z przepustami co zapewnia odpływ
wody”  jedzcie  panowie  i  zbadajcie  jak  to  wygląda.  Co druga  działka  ma zjazd  bez
przepustów. To gdzie jest ten projektant, gdzie to spływa, tam jest teren pagórkowaty.
Jeżeli  robiono  tak  zgodnie  z  ustawą  to  wszystkie  przepusty  powinny  być  usunięte.
Jednemu  się  zostawiło,  a  drugiemu usunięto.  Oczywiście  tych  przepustów nie  było.
Proszę się nie śmiać, poważnie odnoszę się do tych kwestii. 

Starosta Niżański Robert Bednarz – nie było, a Pan oczekuje żeby były.
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Radny Gabriel Waliłko – byłem na drodze.

Starosta Niżański Robert Bednarz - jakie były okoliczności wykonania tej drogi?

Radny Gabriel Waliłko –  podziękowałem, ale mówię do zasady. Dlatego zrodził się
problem, ponieważ jedni mają drudzy nie mają i ludzi to trochę denerwuje. Tak przy
okazji, rozumiem Panie Przewodniczący, że rozpatrujemy skargę, tak to należy traktować.
Chcę  się  ustosunkować  do  pewnych  rzeczy,  czy  Pan  odłoży  termin  ze  względu  na
nieobecność Pana Mazurka?

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – mówię Panie Radny
w ten sposób. W uzasadnieniu było napisane o pewnych trudnościach, o pracy. Nikt do tej
pory poza Panem Starostą tym ludziom nie podziękował. Sam Pan powiedział, że to był
rzut na taśmę,  do ostatniej  chwili  nie było wiadomo jak ta droga będzie załatwiona.
Dyrektor Lach ze swoimi pracownikami wykonał to, jak mówiłem w czynie społecznym.
Powiem tak jest takie powiedzenie i dobrze się ono sprawdziło „mierz proporcje mocium
panie”. Tak się przystawiamy do pewnych spraw, które po prostu ze zbiegiem czasu,
w odpowiednim czasie zostaną wykonane, jest koncepcja jak to zrobić. Nie ma na razie
środków żeby zrobić, każdemu te przepusty. Natomiast spróbujemy tej koncepcji jeszcze
raz się przyglądnąć. Przedstawimy tu, może jeżeli ktoś z radnych będzie zainteresowany
to koncepcję  możemy mu przysłać.  Pan Dyrektor  opracuje  przyśle,  będziemy o tym
dyskutować. Dzisiaj dyskutujemy, że tam nie zrobiono. Fakt, że tam dużo rzeczy nie
zrobiono, ale już ryzykownym było kładzenie tego dywanika w tym czasie. To naprawdę
było duże ryzyko, ktoś podjął to ryzyko. Gdyby się to nie udało, to Dyrektora dzisiaj
obdarlibyśmy ze skóry. 

Radny Gabriel Waliłko – czy Pan pozwoli dokończyć myśl. Pan tłumaczy ponieważ Pan
tam pracuje. 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz  Nawrocki  –  nie  tłumacze się,
mówię o pewnych sprawach i mogę o nich mówić, ponieważ znam te sprawy.

Radny  Gabriel  Waliłko  – Pan  tłumaczy,  bo  Pan  tam  pracuje.  Dyrektor  jest  Pana
chlebodawcą i Starosta. W tej chwili to Dyrektor powinien się tłumaczyć, a nie Pan. Może
być, że Pan za pewne rzeczy odpowiada. 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – mogę o tym mówić,
ponieważ znam tę sprawę. 

Radny Gabriel Waliłko –  nikt tutaj nie podnosi zasadności, celowości, podziękowań,
ponieważ o tym się słyszy. Ale jeśli tu pisze się w skardze i Pan pod uzasadnieniem się
podpisał. Pisze ten mieszkaniec, że ZDP czy Dyrektor działa opieszale, to mam do Pana
pytanie przy okazji skargi, ponieważ to inaczej o funkcjonowaniu zarządu. Na odcinku
drogi  między  Harasiukami,  a  Krzeszowem został  poprawiony  znak,  nie  był  zgodnie
z  przepisami  ruchu  drogowego.  Na  terenie  zabudowanym  stało  ograniczenie  do
40  km/godz.  -  zostało  to  zmienione.  Od  zimy  stoi  przepust  niepoprawiony
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i nieoznakowany. Pytanie – jak długo ten przepust będzie niepoprawiony?

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – który przepust?

Radny Gabriel Waliłko – proszę jechać na objazdy. Rozumiem miesiąc po zimie, nie ma
kiedy robić, ale już tyle czasu. Nie da się tego zrobić.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Niżańskiego  Janusz  Nawrocki  –  są  to  przepusty,
zarówno ten przepust jak i na Dąbrówce, których my nie jesteśmy w stanie siłami Zarządu
Dróg Powiatowych wykonać. 

Radny Gabriel Waliłko - Panie Starosto jeszcze do Pana. Możecie się śmiać, uśmiechać
i to oceniać. Zapytam tylko tak, jeżeli jest skarga zasadna, Przewodniczący się podpisał
pod tym uzasadnieniem, to jakie konsekwencje zostaną wyciągnięte do osób winnych
tych zaniedbań.

Radny Andrzej Tofilski –  mówimy o Dyrektorze, a Dyrektor jest na sali, może nam
przybliży.  Mówimy  w  tej  chwili  o  danych  osobowych  o  jakiś  różnych  rzeczach,
a najwięcej tutaj mówi Pan Przewodniczący. Dajmy szansę Panu dyrektorowi żeby się do
tej sprawy odniósł.  

Radny Sławomir Czwal -  skarga jest zasadna i to wiemy. Skoro ma się wypowiadać
Pan Dyrektor to my ciągle zapominamy o tej podstawie. Mówiliście Państwo cały czas,
że skarga dotyczy nieterminowego udzielenia odpowiedzi.  Skarga jest zasadna. Skoro
mamy poznać sytuację faktyczną, Pan Przewodniczący występuje w roli Kierownika, raz
w roli Przewodniczącego. Miesza, nie wiem kiedy jest przewodniczącym, a kiedy jest
kierownikiem jednostki i udziela odpowiedzi w ramach ZDP. Poprośmy na następną sesje,
na ostatni punkt czy na ten, pana który skargę składa, wyjaśnijmy sprawę i zamknijmy
temat. W tej chwili będziemy dyskutowali.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Niżańskiego  Janusz  Nawrocki  – sprawa  została
wyjaśniona. 

Radny Sławomir Czwal – sprawa zostanie wyjaśniona dla petenta wtedy, kiedy rzeczy
o które się zwracał, nie wiem o co się zwracał, kompletnie nie wiem - nie dostaliśmy
kompletu dokumentów. Rozumiem, że sprawa dotyczyła nieterminowej odpowiedzi, ale
pierwszego pisma nie mamy.

Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu  Niżańskiego  Janusz  Bronkiewicz -  ma  Pan
sentencję rozstrzygnięcia.

Radny Sławomir Czwal – nie mam sentencji. Mam uzasadnienie. 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – jak to nie. 

Radny Sławomir Czwal – jaką sentencję. To jest państwa przedstawienie sprawy. Ja nie
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mam żadnych dokumentów i tyle.  

Radny Gabriel Waliłko – zgłaszam wniosek formalny, jeżeli Zarząd Dróg Powiatowych
nie ma nic do ukrycia, to żeby Komisja Rewizyjna Radny Powiatu zbadała te sprawę,
zobaczymy  jak  to  wygląda?  Wniosek  formalny,  aby  Komisja  Rewizyjna  wyjaśniła
okoliczności tej sprawy. Można się śmiać. Jest taka możliwość i prawo na to pozwala,
ponieważ w tej chwili Dyrektor napisał i Pan przesłał. Jeżeli nie mamy nic i niczego się
nie boimy to niech komisja sprawdzi. 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – to już jest kuriozalne.
Proponuję  jeszcze  dołożyć  moją  kamizelkę.  Niech  komisja  wyjaśnia.  To  jest  już
kuriozalne,  przecież  wszystko  jest  wyjaśnione.  Naprawdę  jest  wszystko  wyjaśnione.
Co wy ludzie  chcecie?  Jakie  materiały  sobie  radni  życzą,  jesteśmy w stanie  dosłać,
doręczyć,  jakie  tylko  materiały  związane  z  tą  sprawą sobie  życzycie.  Wniosek Pana
Mazurka  możemy  też  doręczyć,  żeby  była  już  pełna  jasność.  W  odpowiedzi
w uzasadnieniu tej decyzji myślę, że bardzo jasno, skrupulatnie wyjaśniło się to wszystko.
Przyjęliśmy zarzut  Pana  Mazurka  na  nieterminową odpowiedź.  Każdy powinien  być
usatysfakcjonowany. 

Członek Zarządu Józef Sroka – nie wiem czy którakolwiek sesja jest zamknięta. Więc
nie ma problemu, aby na którejkolwiek sesji, czy na następnej, przyszedł Pan Mazurek,
można go zaprosić i sprawę wyjaśnić. Nigdy nie pamiętam, aby na tej sali czy na innych
sesjach  odmówiono  komukolwiek  zabrania  głosu.  Dzisiaj  rozmawiamy  tylko,
o zasadności tej skargi. Czy odpowiedź była w terminie czy nie – tyle. Nad czym jeszcze
tutaj dyskutować. On może mieć rację - przyjść i  osobiście wyjaśni. Rozpatrzymy tą
uchwałę, bo będziemy pół dnia dyskutować. 

Radny  Henryk  Siek  - chce  jeszcze  uzupełnić,  ponieważ  Państwo  się  uśmiechacie,
Przewodniczący czy Zarząd, że my chcemy materiały źródłowe. Że odpowiedź na skargę,
ta  która  jest  uchwała  –  owszem ona  dotyczy jakby części  sprawy.  Natomiast  pismo
pierwsze wcale nie musi być zatytułowane skarga. Z jej treści może wynikać, że jest to
skarga. Jeżeli chcemy się do tego odnieść, może to być wniosek może to być skarga.
Jeżeli nie macie nic do ukrycia to proszę dostarczyć te dwa pisma.  

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki - nie ma problemu. 

Radny Henryk Siek –  pismo mieszkańca, co on chce, ponieważ my nie wiemy co on
chciał i drugie pismo z odpowiedzią udzieloną mieszkańcowi. 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – czyli to jest wniosek,
aby wszyscy radni to dostali. 

Członek Zarządu Józef Sroka - zaproponowałem, aby przekazać pisma. Nikt nic nie ma
do ukrycia. Chętnie wysłucham Pana, który przyjdzie i przedstawi sprawę, i tyle. To może
zrobić w każdym momencie. Czy kwestia uchwały ma związek z tym jak sprawa została
załatwiona. Uchwała dotyczy zupełnie czegoś innego. 
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Radny Sławomir Czawal – on nawet nie wie, że dzisiaj jego sprawa staje na sesji. 

Radny Gabriel Waliłko – całkowicie się z Panem radnym Sroką zgadzam, popieram ten
wniosek. Nie rozpatrujmy tej uchwały. 

Starosta Niżański Robert Bednarz  – to nie jest taki wniosek, bądźmy rzetelni, trzeba
być rzetelnym w wypowiedziach. 

Radny Jan Kowal -  Pan Starosta użył tutaj, że robimy zamieszanie, ale tak naprawdę
dostaliśmy to tutaj dzisiaj, wprowadzone w porządek obrad. Pierwsza sprawa - tamta
szpital, co jest jak gdyby oczywistością, że po budżecie taki wniosek powinien być i to
jest  oczywiste.  Tutaj  mamy skargę,  która  wpłynęła  do Pana Starosty 14 czerwca,  to
czemu, zastanawiamy się po prostu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – Panie radny jest takie
powiedzenie ścigać królika i go nie złapać, ale ścigać go. To mi się tak przypomina tylko
dodałbym jeszcze co innego. Tutaj mamy nową jakość – złapać, pomęczyć, puścić i go
znowu ścigać. 

Radny Jan Kowal – Panie Starosto, no cóż widzę, że niektórych to bawi.  

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Niżańskiego  Janusz  Nawrocki  - mamy  podjąć
uchwałę,  jeszcze  raz  przypominam  na  temat  nieterminowego  załatwienia  sprawy.
Natomiast  dodaliśmy jeszcze pewne okoliczności,  wokół tego wszystkiego się działy,
żeby rada miała pełną jasność na temat okoliczności, jak to się stało, jak do tego doszło.
Bezspornym faktem jest, że opóźnienie było i sprawa została załatwiona nieterminowo.
Uchwała dotyczy tego czy my przyznajemy się do tego, że nieterminowo sprawa została
załatwiona czy odrzucamy tę uchwałę. Mamy nad tym zagłosować i albo ją odrzucimy
albo ją przyjmiemy. 

Radny Gabriel Waliłko – zgadzam się z Panem Przewodniczącym. Tylko jeszcze jedno
pytanie  i  proszę  głosować.  Czy  prośba  mieszkańca  zostanie  przez  powiat  czy  przez
Zarząd zrealizowana? 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki –  na to pytanie jeżeli
Pan  Dyrektor  już  w  stanie  jest  odpowiedzieć,  to  jeżeli  Pan  Starosta  pozwoli,  to
Pan  Dyrektor  może  odpowiedzieć,  jeżeli  koncepcja  już  została  opracowana.  Panie
Dyrektorze za zgodą Pana Starosty bardzo proszę.   

Dyrektor  Zarządu  Dróg  Powiatowych  w  Nisku  Zbigniew  Lach  –  Pan  Mazurek
dostanie na piśmie jak sprawa zostanie załatwiona. 

Radny Jan Kowal – to nie dostał? 

Dyrektor  Zarządu  Dróg  Powiatowych  w  Nisku  Zbigniew  Lach  -  dostał,  że  jest
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w trakcie załatwiania. Dostał  takie  pismo,  że  jest  opracowywana koncepcja  i  będzie
sprawa  rozpatrywana,  ponieważ  sprawa  jest  bardzo  trudna.  Dlaczego  jest  trudna,
ponieważ wykonywanie  przepustów dla kogoś,  podczas remontów,  to jest  nadużycie,
to jest wykroczenie, tego nie wolno robić. To co Pan zrobił będąc Starostą w Harasiukach,
dwa przepusty Pan zrobił prywatnym właścicielom działek. Też mógłbym złożyć skargę
na  postępowanie  dyrektora,  ale  nie  złożyłem  skargi.  Przy  remoncie  ZDP  nie  ma
obowiązku, nie ma prawa robić przepustów. Każdy mieszkaniec powinien przepusty sobie
sam  zrobić,  jeżeli  wam  tak  zależy  na  tej  odpowiedzi.  Dlatego  trwała  tak  długo
ta  odpowiedź,  ponieważ  zastanawialiśmy  się  jak  zrobić  aby  nie  naruszyć  prawa,
a  zadowolić  mieszkańca.  Nasze  rozpatrywania,  nasze  pomysły  spełzły  na  niczym,
ponieważ Pan Mazurek złożył skargę. Jeżeli Pan Mazurek złożył skargę to musi to być
rozpatrywane teraz zgodnie z literą prawa. 

W zarządzonej przez Przewodniczącego Rady Powiatu Niżańskiego dyskusji, nikt więcej
z  radnych  nie  zabrał  głosu,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  Rady  poddał
przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie.

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym 15 głosami „za” podjęła

UCHWAŁĘ Nr XXXIX / 223 / 2017

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych
w Nisku (Załącznik Nr 19 do protokołu).

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki -  przepraszam Panie
radny złożył Pan wniosek.

Radny Gabriel Waliłko – już jest po temacie, chciałem aby skargę rozpatrzyła komisja,
przed podjęciem tej uchwały. 

Ad. 12 

Radny Sławomir Czwal – na sesji rozmawialiśmy o drogach i tam poruszony był temat
ulicy Długiej. Pan Dyrektor miał odpowiedzieć, zapoznać się z tematem, co prawda
ustawowo czas minął. 

Radny  Gabriel  Waliłko -  na  sesji  18  maja,  dwa  miesiące  temu,  na  moje  pytania
w  zakresie  organizacji  ruchu  niektórych  niebezpiecznych  miejsc  przy  drogach
powiatowych padło zapewnienie Pana Dyrektora Lacha - cytuję z protokołu „co do
bezpieczeństwa  zarówno  na  ulicy  Długiej  jak  i  w  Hucisku,  przyjrzę  się  temu
problemowi, akurat jestem świeżo po kursie audytu biura ruchu drogowego więc jestem
naładowany wiadomościami,  więc zrobię to  profesjonalnie”.Panie  Starosto – nie  ma
odpowiedzi, tak się nas traktuje, niepoważnie. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki -  czy to było pytanie
czy wypowiedź, czy sugestia. 
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Starosta Niżański Robert Bednarz  – to było zaprezentowanie cytatu. Tam nie było
pytania.

Radny Gabriel Waliłko – protokół odczytałem.  

Starosta Niżański Robert Bednarz – ale zaprezentowanie cytatu, nie było pytania. 

Radny Gabriel Waliłko - tak, jest zobowiązanie Dyrektora, ale nie mamy odpowiedzi. 

Starosta Niżański Robert Bednarz – Pan Waliłko rozłożył ręce, chciał po prostu jakiś
gest wyrazić. Do tej kwestii nie będę się odnosił, a cytat słyszałem. 

Radny Gabriel Waliłko – sprecyzuję, że jeżeli taka była odpowiedź podległemu Panu
pracownikowi. Zapewnił, że będzie, przyjrzy się. W tym przypadku powinienem dostać
odpowiedź  pisemną  jeżeli  nie  ustną,  jak  wygląda  organizacja  ruchu  w  tych
niebezpiecznych miejscach. 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki - to było pytanie mimo
wszystko. 

Radny Gabriel Waliłko – tak.

Dyrektor  ZDP w  Nisku  Zbigniew  Lach  –  w  każdym  sądzie  jest  tak,  że  nawet
podejrzany o morderstwo ma prawo do obrony i ma prawo się wypowiedzieć. Więc
takie cytaty są troszeczkę na wyrost. Natomiast jeżeli chodzi o bezpieczeństwo ruchu
drogowego w Hucisku, to zapewniam Pana, że nad tym pracujemy i zapewniam Pana,
że na pewno będzie dużo, dużo lepiej poprawione niż za Pana kadencji. 

Radny  Andrzej  Tofilski  – nie  zgadzam  się  z  Panem  Waliłko,  na  ulicy  Długiej
bezpieczeństwo się poprawiło, pojawiły się dwa lustra, których nie było wcześniej. Na
pewno coś przez dwa miesiące się robiło. Tak, że na ulicy Długiej coś pod względem
bezpieczeństwa się poprawiło. Co do Huciska to nie wiem, ponieważ nie jeżdżę. 

Radny  Sławomir  Czwal –  sprawa  nie  dotyczyła  luster,  tylko  rozmawialiśmy
o  skrzyżowaniu  z  ulicą  Rzeszowską.  Przypomnę,  że  to  pierwsze  lustro  zostało
umieszczone za poprzedniej kadencji. 

Radny Andrzej Tofilski- całkowicie się z tym zgadzam, teraz mamy trzy lustra. 

Ad. 13

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – radni w materiałach
na Sesję   otrzymali odpowiedź na  zapytania radnych Jan Kowala i Sławomira Czwala
złożone  w  dniu  13  czerwca  2017  r.  podczas  obrad  XXXVIII  Sesji  Rady  Powiatu
Niżańskiego  (stanowią  załącznik  Nr  20  i  Nr  21  do  protokołu).  Czy  jest  potrzeba
odczytywania  w tej  chwili  na  sesji  odpowiedzi  na  te  zapytania?  Kieruję  pytanie  do
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radnego Jana Kowala i Sławomira Czwala: czy przyjmujecie zapytanie bez uwag?  

Radni nie wnieśli żadnych uwag.
Ad. 14

Nie zgłoszono wniosków ani informacji. 
Ad. 15

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki o godz. 17:08 dokonał
zamknięcia obrad XXXIX Sesji Rady Powiatu Niżańskiego.

Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady
             Janusz Nawrocki 

Irena Wolicka 
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BR.0002.1.39.2017.II

Protokół Nr XXXIX / 2017

z XXXIX Sesji Rady Powiatu Niżańskiego, która odbyła się dnia
14 lipca 2017 r. w auli Liceum Ogólnokształcącego w Nisku,

Plac Wolności 3
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